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Training Agreement ─ Student
The student is an individual from an Official Development Assistance recipient country who comes to Canada as part of an award program financed by the Department of Foreign Affairs, Trade and Development, Development Stream (Global Affairs Canada), whose stay in Canada is equal to or more than ten (10) months (long-term) and who is enrolled in a Canadian educational institution in an academic training program leading to a degree or diploma.
 
This agreement must be read and interpreted in light of the Global Affairs Canada ( Development Stream) Guide to Managing Award Holders in Canada. The terms used in this agreement are as defined in the Guide.
Part 1 - To be filled out and signed by the executing agency once the registration in an educational institution has been confirmed.
Part 2 - To be filled out and signed by the student
Contact Person in Case of Emergency
Award Holder Commitments and Obligations
I,
,
hereby authorize Global Affairs Canada and the institutional resources involved in the award program to obtain and share any academic, personal or other information about me.   I acknowledge having read the following and undertake: 
• To repay all monies spent by the award program if I withdraw after signing the Training Agreement;
• To communicate in a professional and respectful manner with the executing agency, Global Affairs Canada and the educational institutions before, during and after my stay in Canada;
• To diligently follow the training program for which I am granted an award from Global Affairs Canada, follow the rules of my host educational institution and meet the deadlines set by that institution and comply with the terms of the award I am granted, as detailed in the Global Affairs Canada ( Development Stream) Guide to Managing Award Holders in Canada;
• To submit to Global Affairs Canada or to the executing agency any requested reports or progress reports relating to my training program;
• To abide by Canadian laws;
• To repay any debt contracted in Canada before returning to my country;
• To leave Canada at the end of my training program, or before that if my training program or award ends earlier for any reason;
• To use my knowledge and skills for the benefit of the recipient country or my home institution, as the financial assistance provided by the Government of Canada is offered to the recipient country government so that I can contribute to the development of my country upon returning.
Default:
Any false statement, misconduct or breach of this agreement on my part will constitute default.   Failure to meet any of the obligations stated in this agreement could result in the cancellation of this award, my exclusion from the academic program and the immediate return to my country. If so, the amounts already paid on my behalf will constitute a debt owed to the Government of Canada and will have to be recovered. Appropriate legal action will be taken without further notice or delay.
Part 3 - To be filled out and signed by the recipient country or the home institution 
We,
hereby certify that the above-mentioned student has all
the qualifications and motivation to be granted this Global Affairs Canada training award. We agree to the terms and conditions stated in this agreement and undertake:
• To reimburse any expenses incurred by the award program if the award holder withdraws after signing the agreement  or if the award is withdrawn;
• To require the award holder to return to his country at the end of the training program;
• To ensure that the award holder will work in the sectors on which his award program focused after returning to his country;
• To ensure that the award holder is reintegrated into his home institution in a position that is directly related to the studies completed in Canada, upon returning to his country;
• To repay any unpaid debt that the award holder leaves behind in Canada.
Part 4 - To be filled out and signed by the Global Affairs Canada Field Representative
As part of its international development assistance program, Global Affairs Canada grants the training program stated in this agreement to the above-mentioned recipient country. The award is subject to the student receiving an admission (or invitation letter in the case of post-doctoral training), successfully passing the medical exam and obtaining the necessary documents to enter and stay in Canada from Immigration, Refugees and Citizenship Canada (for example, visas, work permit or study permit).
Distribution - When all four parts of the form have been completed and signed, the Global Affairs Canada Field Representative:
1.	returns the original to the executing agency or to Global Affairs Canada;
2.	keeps a copy;
3.	provides a copy to the student;
4.	provides a copy to the recipient country or the home institution;
5.	provides a copy to Immigration, Refugees and Citizenship Canada.
Entente de formation - Étudiant
L’étudiant est une personne d’un pays bénéficiaire de l’Aide publique au développement venue entreprendre des études  au Canada dans le cadre d’un programme de bourses financé par le ministère des Affaires étrangères, du Commerce et du Développement, volet Développement (Affaires mondiales Canada), dont le séjour au Canada est égal ou supérieur à dix (10) mois (long terme) et qui est inscrit à un programme de formation académique dans une institution d’enseignement dans l’optique d’obtenir un diplôme.
 
La présente entente doit être lue et interprétée à la lumière du Guide d’Affaires mondiales Canada (volet Développement) pour la gestion des boursiers au Canada. Les termes utilisés dans cette entente sont tels que définis dans ce Guide.
Partie 1 - À être remplie et signée par l’agence d’exécution lorsque l’admission de l’étudiant dans une institution d’enseignement est confirmée.
Partie 2 - À être remplie et signée par l’étudiant
Personne à contacter en cas d’urgence
Engagements et obligations du boursier
Par la présente, je,
,
autorise Affaires mondiales Canada et les ressources institutionnelles engagées dans le programme de bourses à obtenir et à partager tout renseignement à mon sujet, de nature académique, personnelle ou autre.   Je reconnais avoir lu ce qui suit et je m’engage à :
• Rembourser toutes les sommes dépensées par le programme de bourses si je me désiste après avoir signé l’Entente de formation;
• Communiquer de manière respectueuse et professionnelle avec l’agence d’exécution, Affaires mondiales Canada et les établissements d’enseignement avant, pendant et après le séjour au Canada;
• Suivre assidûment le programme de formation pour lequel j’ai obtenu une bourse d’Affaires mondiales Canada, respecter les règlements de mon institution d’enseignement et les dates butoirs fixées par cette dernière et respecter les conditions d’octroi de ma bourse, telles que détaillées dans le Guide d’Affaires mondiales Canada (volet Développement) pour la gestion des boursiers au Canada;
• Fournir à Affaires mondiales Canada et à l’agence d’exécution, sur demande, tout rapport complet ou provisoire portant sur l’avancement de mon programme de formation;
• Respecter les lois au Canada;
• Rembourser toute dette contractée au Canada avant de retourner dans mon pays;
• Quitter le Canada dès la fin de mon programme de formation ou avant, si mon programme de formation ou ma bourse prend fin plus tôt pour quelque raison que ce soit;
• Mettre mes connaissances et mes compétences au profit du pays bénéficiaire ou de mon institution d’attache, considérant que le soutien financier fourni par le gouvernement du Canada a été offert au gouvernement du pays bénéficiaire afin que je puisse participer au développement de mon pays à mon retour.
Manquements aux engagements :
Toute fausse déclaration, tout écart de conduite ou non-respect de ma part des obligations de la présente entente constituera un manquement à mes engagements.   Tout manquement à mes obligations pourrait entraîner l’annulation de la bourse, mon exclusion du programme de formation et le retour immédiat dans mon pays. Les sommes déjà versées à mon égard constitueront une dette envers le gouvernement du Canada et devront être remboursées. Les poursuites judiciaires qui s’imposent seront entreprises sans autre avis ni délai.
Partie 3 - À être remplie et signée par le pays bénéficiaire ou l’institution d’attache
Par la présente,
, nous certifions que l’étudiant ci-dessus a
toutes les compétences et la motivation pour se voir décerner cette bourse de formation d’Affaires mondiales Canada. Nous acceptons les conditions énumérées dans la présente entente et nous engageons à :
• Rembourser toute dépense engagée par le programme de bourses dans le cas où le boursier se désisterait après la signature de l’entente ou en cas de retrait de la bourse;
• Exiger le retour du boursier dans son pays à la fin du programme de formation;
• Assurer qu’après le retour du boursier dans son pays, ce dernier exerce ses fonctions dans les secteurs pour lesquels il a bénéficié du programme de bourses;
• Assurer que le boursier réintègre son institution d’attache dans un poste en lien direct avec le stage complété au Canada, lors de son retour au pays;
• Rembourser toute dette impayée laissée par le boursier au Canada.
Partie 4 - À être remplie et signée par le représentant d’Affaires mondiales Canada sur le terrain
Dans le cadre de son programme d’aide au développement international, Affaires mondiales Canada offre au pays bénéficiaire mentionné ci-dessus le programme de formation décrit dans la présente entente. L’octroi de la bourse est assujetti à l’obtention d’une lettre d’admission (ou lettre d’invitation pour un stage post-doctoral), à la réussite d’un examen médical et à la délivrance par Immigration, Réfugiés et Citoyenneté Canada des documents nécessaires à l’entrée et au séjour au Canada (par exemple, visa, permis de travail ou permis d’étude).
Distribution - Lorsque les quatre parties du formulaire sont complétées et signées, le représentant d’Affaires mondiales Canada sur le terrain :
1.	Retourne l’original à l’agence d’exécution ou à Affaires mondiales Canada;
2.	Garde une copie;
3.	Remet une copie à l’étudiant;
4.	Remet une copie au pays bénéficiaire ou à l’institution d’attache;
5.	Remet une copie à Immigration, Réfugiés et Citoyenneté Canada.
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